
   
 

   
 

Fullmäktigeledamöterna Cederlöf, Ekholm och Braskéns Motion: Trygga specialsjukvård som 
närservice 

Motion: Trygga specialsjukvård som närservice I juni 2024 fattade HUS sammanslutningens 
styrelse beslut om hur HUS servicenätverk ska se ut. Beslutet har inte vunnit laga kraft då 
ett flertal parter har lämnat in besvär till Helsingfors förvaltningsdomstol över beslutet. Hur 
som helst ser det ut att servicenivån på specialsjukvården vid Lojo och Raseborgs sjukhus 
blir mer begränsad. HUS sammanslutningens styrelse beslöt i september 2024 att inleda 
omfattande samarbetsförhandlingar som berör alla anställda. Processen leds av 
tjänsteinnehavare vilket gör att det inte kommer ut information i offentligheten om hur 
samarbetsförhandlingarna fortlöper. Det är oroväckande att vi som välfärdsområde inte har 
några möjligheter att påverka förhandlingarnas slutresultat. Vi undertecknade är oroade för 
att det pågår planering för ytterligare decimering av HUS servicenätverk. Vi är bekymrade 
över vilka konsekvenser samarbetsförhandlingarna kan få på regionsjukhusens service. Vi är 
speciellt oroliga för Raseborgs sjukhus service. Raseborgs sjukhus är HUS minsta enhet i vårt 
välfärdsområde. Sjukhuset har ändå en oersättlig roll då det kommer till service på svenska. 
Likaså bor det flera äldre i Raseborgsregionen som har sjukdomar som förutsätter 
regelbunden behandling eller besök hos läkare. Det är därför ytterst viktigt att dialys, 
laboratorium, vanliga cancerbehandlingar, skopier och alla befintliga polikliniska 
mottagningar finns kvar vid sjukhuset också framöver. Att regelbundet tvingas pendla 1,5 h 
för att få en snabb och regelbunden cancerbehandling eller för t.ex. en kolonoskopi är inte 
mänskligt. Vi undertecknade vill att välfärdsområdet gör en sammanställning över vilken 
service vi anser att HUS bör ordna vid Lojo och Raseborgs sjukhus som närservice. Det är 
inte hållbart att invånare från de västra delarna av välfärdsområdet måste pendla för att få 
regelbundna behandlingar. Det är inte heller samhällsekonomiskt lönsamt. Vi 
undertecknade vill: -att Västra Nylands välfärdsområde gör en sammanställning över vilken 
specialsjukvårdsservice som bör finnas vid Lojo och Raseborgs sjukhus för att trygga en 
fungerande närservice.  

Haluamme että:  

- Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue tekee yhteenvedon erikoissairaanhoidon palveluista, 
joita Lohjan ja Raaseporin sairaalan tulisi tarjota toimivien lähipalvelujen toteutumiseksi. 

Torbjörn Ekholm 

Peter Brasken 

Allekirjoittajat 

1. Cederlöf Karin, aloitteen jättäjä, inlämnare av motionen 
2. Brasken Peter, inlämnare av motionen 
3. Ekholm Torbjörn, inlämnare av motionen 
4. Värmälä Johanna 
5. Braskén Peter 



   
 

   
 

6. von Smitten Karl 
7. Laaksonen Merja 
8. Backman Ralf 
9. Ekholm Torbjörn 
10. Gästrin Eva-Lena 
11. Lassus Johan 
12. Westerholm Anita 
13. Mönttinen Ari 
14. Karimäki Johanna 
15. Nummelin Petra 
16. Aintila Anna 

 

 

Valtuutettu Cederlöfin, Ekholmin ja Braskénin valtuustoaloite: Erikoissairaanhoidon turvaaminen 
lähipalveluna 

Aloite: Erikoissairaanhoidon turvaaminen lähipalveluna 
  
Kesäkuussa 2024 HUS-yhtymän hallitus päätti HUSin palveluverkoston tulevaisuuden 
suunnitelmista. Päätös ei ole vielä lainvoimainen, sillä useat tahot ovat tehneet siitä 
valituksen Helsingin hallinto-oikeuteen. Näyttää kuitenkin siltä, että erikoissairaanhoidon 
palvelutaso Lohjan ja Raaseporin sairaaloissa tulee heikkenemään. Syyskuussa 2024 HUS-
yhtymän hallitus teki päätöksen käynnistää laajat yhteistoimintaneuvottelut, jotka koskevat 
kaikkia työntekijöitä. Neuvotteluprosessia johtavat viranhaltijat, minkä vuoksi sen 
etenemisestä ei saada julkista tietoa. On huolestuttavaa, ettei meillä hyvinvointialueena ole 
mahdollisuutta vaikuttaa neuvottelujen lopputulokseen. Me allekirjoittaneet olemme 
huolissamme siitä, että suunnitelmat HUSin palveluverkoston supistamiseksi entisestään 
ovat etenemässä Olemme myös huolissamme yhteistoimintaneuvottelujen vaikutuksista 
aluesairaaloiden palveluihin, erityisesti Raaseporin sairaalaan, joka on HUSin pienin yksikkö 
hyvinvointialueellamme.  Raaseporin sairaalalla on kuitenkin keskeinen rooli ruotsinkielisten 
palvelujen turvaajana. Lisäksi Raaseporin seudulla asuu runsaasti ikääntyneitä, jotka 
tarvitsevat jatkuvaa hoitoa ja lääkärikäyntejä. Tästä syystä on ensiarvoisen tärkeää, että 
sairaalassa säilytetään dialyysipalvelut, laboratoriopalvelut, tavanomaiset syöpähoidot, 
tähystykset sekä kaikki nykyiset poliklinikkavastaanotot. On epäinhimillistä, että potilaat 
joutuvat matkustamaan jopa 1,5 tuntia saadakseen säännöllistä syöpähoitoa tai esimerkiksi 
kolonoskopian. Me allekirjoittaneet haluamme, että hyvinvointialue laatii yhteenvedon 
niistä erikoissairaanhoidon palveluista, jotka on turvattava Lohjan ja Raaseporin sairaaloissa 
osana lähipalvelujen toteuttamista. On kestämätöntä, että hyvinvointialueemme länsiosien 
asukkaat joutuvat matkustamaan saadakseen säännöllistä hoitoa. Tämä ei ole myöskään 
yhteiskuntataloudellisesti kannattavaa. Me allekirjoittaneet haluamme, että - Länsi-



   
 

   
 

Uudenmaan hyvinvointialue tekee yhteenvedon erikoissairaanhoidon palveluista, joita 
Lohjan ja Raaseporin sairaalan tulisi tarjota toimivien lähipalvelujen toteutumiseksi.  

Haluamme että:  

- Länsi-Uudenmaan hyvinvointialue tekee yhteenvedon erikoissairaanhoidon palveluista, 
joita Lohjan ja Raaseporin sairaalan tulisi tarjota toimivien lähipalvelujen toteutumiseksi. 

Torbjörn Ekholm 

Peter Brasken 

Allekirjoittajat 

1. Cederlöf Karin, aloitteen jättäjä, inlämnare av motionen 
2. Brasken Peter, inlämnare av motionen 
3. Ekholm Torbjörn, inlämnare av motionen 
4. Värmälä Johanna 
5. Braskén Peter 
6. von Smitten Karl 
7. Laaksonen Merja 
8. Backman Ralf 
9. Ekholm Torbjörn 
10. Gästrin Eva-Lena 
11. Lassus Johan 
12. Westerholm Anita 
13. Mönttinen Ari 
14. Karimäki Johanna 
15. Nummelin Petra 
16. Aintila Anna 

 


